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Deltagere: 

Lars Norring (LN) 

Mads Ramsing (MR) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Kent Skovdal (KS) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Kenneth Laursen (KLA) 

Mette Brendstrup (MB) 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Anette Larsen (AL) 

Afbud: 

Henrik Due 

 

 

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann (KRR) 

Kirstine Bach Storgaard (KBS)  
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1. Godkendelse referat 103 (27. maj 2020) 
Godkendt uden bemærkninger 

2. Genåbning 
a. Seneste nyt og status pt. 

Vi fik jo heldigvis lov at åbne svømmehallerne allerede den 8. juni (med 2 dages varsel og ingen 

retningslinjer). 

 

Det lykkedes os at få en fuld genåbning og det lykkedes at få særskilte retningslinjer for 

svømmebadene, så vi ikke ’bare’ skal overholde retningslinjerne for indendørs idrætsfaciliteter. 

 

Vi har haft gode snakke med både eksisterende og potentielle samarbejdspartnere, og skal nu ’blot’ 

have fulgt op. 

 

Der er rygter i branchen om at retningslinjerne er blevet ændret – det er de ikke – det er korrekt at 

de er opdateret både den 7. juli og den 8. august, men det er udelukkende formuleringer omkring 

Forsamlingsforbuddet, der er rettet til. (Det skyldes muligvis at DGI har udsendt nye anbefalinger til 

håndteringen af retningslinjerne omkring fx rengøring mv.). 

 

Vi afventer stadig at Erhvervsministeriet og Kulturministeriet vender tilbage til os omkring en 

definition af svømmebade – vi har været i kontakt med medarbejdere i begge ministerier, der har 

spurgt om vi stadig ønskede svar, og det har vi sagt ja til. 

 

Vi har pt. en udfordring omkring skolesvømning, der er underlagt andre krav end offentlig 

svømning, men det fungerer ikke når der er offentlig svømning samtidig. 

Undervisningsministeriet udstikker egne retningslinjer. 

 

Hvem bestemmer i sidste ende? Kan vi lægge et pres et sted? Vi tager den med til Kultur- og 

Erhvervsministeriet i samme snak omkring afgrænsningerne (evt. i sektorpartnerskab, nye 

samarbejdspartnere mv.). 

 

Der er pt også mange spørgsmål omkring foreningsidrætten og hvordan de kan åbne i samspil med 

svømmehallen. 

3. Siden Sidst 
a. Ind- og udmeldelser: 

5 nye medlemmer siden ultimo maj – flere svømmebade med udgangspunkt i vores arbejde under 

Corona. 

Enkelte udmeldelser – leverandører, der ikke længere har svømmebade som målgruppe. 

 

Sekretariatet får rettet medlemstallene til inden næste møde.   

 

b. AquaPunkt 

Forventer at vi kan give projektet lidt opmærksomhed i løbet af efteråret og får snarest koordineret 



 
 

Side 3 af 5 
 

møde i arbejdsgruppen omkring næste skridt. Vi er fortsat i dialog med Gigtforeningen omkring 

aftalegrundlaget for fremtiden. 

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Prøverne er forlænget til 1.10. 

Møde i styregruppen næste uge omkring dommerseminar i september. 

20 nye livreddere uddannet i dagene 11.-12. marts, så de nåede at blive uddannet inden 

nedlukningen. 

 

Vi præciserer den praktiske håndtering af førstehjælpsprøver mv. i nyhedsbrev/bladet mv. 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Afventer at skolen indkalder til møde i uddannelsesudvalget. Karin rykker Jakob igen. 

 

e. Aqua Akademiet 

Vi har en del forespørgsler på interne kurser, og intensiverer nu markedsføringen af efterårets åbne 

kurser. 

 

Aqua Administration som det har været lidt vanskeligt at samle deltagere til, er nu helt oppe på 15 

deltagere i slutningen af august. 

 

f. Dansk Svømmeunion/TrygFonden 

Lars skulle drøfte mulighederne for at udvikle TrygFondens uheldsregistreringssystem til et 

brugbart værktøj også for svømmehallerne. René deltager på årsmødet onsdag. 

 

g. LOA/Idan 

Idan/LOA stræber efter at gennemføre projektet i løbet af efteråret – det giver to store 

spørgeskemaer til svømmehallerne, som vi skal hjælpe med at skaffe besvarelser til. 

 

h. MESSE – Träffpunkt Idrott 

Träffponkt Idrott er aflyst for 2020 – det ser ud til at de har flyttet den helt til 2022.  

 

i. IAKS/IAKS Nordic 

Karin og Lars deltog ved Generalforsamling den 14. august 2020. 

 

Selve organisationen fik genvalgt de fleste bestyrelsesmedlemmer og man drøftede 

organisationens fremtidige fokus. Lars bød ind med at vi samlet bør se på WHOs indflydelse på de 

retningslinjer vi arbejder under. 

 

j. IUC/Klaus Frejo 

Vi afventer (stadig) endelig aftalegrundlag til underskrift. Klaus Frejo kommer på årsmødet og taler 

om uddannelse (og er med til hele arrangementet). 

 

Kirstine har aftalt med Klaus at de i fællesskab finder et kursusmodul eller to i efteråret, hvor 

Kirstine kan være observatør. 
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VI presser på for at få aftalegrundlaget på plads inden vi bruger flere timer på det. 

 

k. KL 

Intet nyt – Kim Jessing-Petersen har afslået invitation til årsmødet pga kalenderen. 

 

l. Andet 

Lars har kontaktet Idans direktør, Jakob Rathlev og forsøger at få kalenderne til at gå op, så der kan 

aftales møder. 

  

4. Årsmøde 2020 
a. Status på tilmeldinger – vi har rundet 200 deltagere i alt og har kun fået to corona-relaterede 

afmeldinger– til gengæld kommer der en lille strøm af eftertilmeldinger og opgradering fra 

dagsmøde til fuld pakke. 

 

b. Opdateret program 

a. Fagligt indhold 

 Gennemgang af velkomstpræsentation. 

b. Aftenprogram 

Gennemgang af aftenens forløb. 

c. Gennemgang af bestyrelsens opgaver under årsmødet 

 

c. Generalforsamlingen 

a. Gennemgang af præsentation m. beretning og regnskab 

b. Gennemgang af præsentation med strategi og handleplan 

5. Samarbejdsinvitation DGI 
Kirstine og Karin har afholdt det aftalte møde med Bevæg dig for Livet og på foreningens vegne sagt ja 

til at være en del af konceptet YouTurn, hvor der er lavet et koncept hvor svømmehallerne kan 

uddanne medarbejdere til at varetage livsstilsforløb for ikke-motionsvante brugere. 

Folder til uddeling er vedhæftet. 

6. Økonomi 
a. Regnskab – status  

Det er et lidt specielt år med meget få indtægter ud over kontingent i foråret, men til gengæld også 

meget få udgifter i forhold til ’normalt’. 

 

Vi har startet processen med at skifte til nyt medlems- og økonomisystem, og vi kan derfor ikke 

trække sammenligninger med sidste år. 

Vi har en sammenligning med budget, men også her skal der lige justeres lidt til – der er et par 

steder, hvor Bettina ikke har kunne gætte sig til korrekt konto for budgettet. 

  

b. Timeforbrug – status fra sekretariatet 
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Vi ligger pr. 31.7.20 spot on på 7/12 af det totale estimat for året – men der er selvfølgelig 

ændringer på fordelingen i og med at bestyrelse, administration og kommunikation har trukket 

mange timer hen over forårets intense arbejde med corona. 

 

Vi skal forsøge at begrænse timeforbruget i efteråret, men der skal både laves årsmøde 2021, 

enkelte events, kursuskatalog 2021 mv., og så kan vi mærke at medlemmerne stadig ringer og 

skriver meget med corona-relaterede spørgsmål.  

Samtidig skal vi bruge tid på test og opbygning af det nye medlemssystem, som forhåbentligt 

kommer i drift i løbet af efteråret. 

7. Eventuelt 
Liselotte deltager i Pia Holmens afskedsreception den 11. september. 

 

 

 


